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Norota Nr 1 – januar 2017 

__________________________________________________________________    

 

 



Kjære Rotarianere 

 

Riktig Godt Nyttår! 

Håper at alle har hatt en fin og fredfull jul. 

Vi har nå lagt tilbake et halvt år av Rotaryåret 2016-1017.  Jeg vil si takk dere  

alle, som har gjort møtene så innholdsrike med 3 minutter om hendelser i livet  

deres, Jørgens fremføring av egne dikt, engasjement, smil og latter.  

Programmene har også vært varierte og interessante.  

Klubbens tradisjonelle «Elghakk» og «Julemiddag» har vi hatt i dette halvåret. Det at klubben 

har tradisjoner er viktig, det skaper tilhørighet og trivsel med venner. 

Hvis vi ser hva som skjer ute i verden viser jeg til hva ABC nyhetene skriver: 

 «2016 var det første året på lenge hvor det ikke brøt ut noen nye kriger eller væpnede 

konflikter, ifølge en studie. Studien er gjort av konfliktforskningsgruppen AKUF ved 

universitetet i Hamburg. Den viser at det fortsatt raser 32 kriger og væpnede konflikter i 

verden. 

Tolv av konfliktene foregår i Midtøsten og Sørøst-Asia, ti i Afrika og åtte i Asia, mens det er 

én konflikt i Latin-Amerika og én i Europa. 

Forskerne sier at flere konflikter er blitt trappet ned i løpet av året, for eksempel i Colombia, 

hvor fredsavtalen mellom regjeringen og FARC-geriljaen ble godkjent tidligere i måneden og 

gjorde slutt på flere tiår med kamper.» 

La oss håpe og tro på at en gang vil teksten I NATT JAG DRÖMDE (utgitt 1965) 

av Cornelis Vreeswijk gå i oppfyllelse. 

 

I natt jag drömde något som  

jag aldrig drömt förut. 

Jag drömde det var fred på 

jord 

och alla krig var slut 

Det finns inga soldater mer, 

det finns inga gevär, 

och ingen känner längre till  

det ordet militär. 

 

I natt jag drömde något som  

jag aldrig drömt förut. 

Jag drömde det var fred på 

jord 

och alla krig var slut 

Jag drömde om en jättesal 

där statsmän satt i rad. 

Så skrev dom på ett 

konvolut 

och reste sig och sa: 

 

På gatorna drog folk 

omkring, 

och drog från krog till krog, 

och alla drack varandra till 

och dansade och log. 

 

 

Søknaden for vårt (klubbene Nord-Odal, Raufoss, Jevnaker, Hadeland syd og Hadeland) 

Global Grant prosjekt «Dala Rieko WASH in Scools» er nå i disse dager sendt inn for 

behandling Vi krysser fingre for at prosjektet vil bli godkjent. 

Man er litt ydmyk i starten av et nytt år, hva vil det bringe?  Men det er viktig å minne seg 

selv på «Husk gårsdagen, drøm om morgendagen, men lev i dag» og ikke minst, ta vare på 

deg selv, først da er du i stand til å ta vare på andre. 

Så mitt ønske for det nye året er at vi skal fortsette med å se hverandre, bry oss om hverandre 

og vise omsorg i rette Rotaryånd. 

Med ønske om god lesning av Norota. 

Berit 

President 2016-2017 

 

 



 

 

01.11.  Ole Th. Holth – Ego/bioenergi 
 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 Mangler referat. 

 

 

 

 

      
 

 

 

 

 

 

08.11.  Brannkassen – Vegen videre v/Audun Johnsen 
Presidenten ledet selv møtet.  

 

Henken har blitt syk. Det går veldig bra med han. Vi sender Henken en Rotaryhilsen om god 

bedring. 

 

Audun holdt et foredrag om Nord-Odal Brannkasse - veien videre. 

 

     Gjensidige feiret sitt 200 årsjubileet forrige helg,  

     Brannkassen ble etablert i 1816. 2200 mennesker var 

     samlet på Telenor Arena for stor festivitas. Et fantastisk 

     arrangement med mat, kjente artister. En verdig  

     markering.  

 

 

 

Den eldste Brannkassen som fortsatt er i drift i Norge er 197 år. Vi i Nord-Odal fikk 

Brannkassen i 1858. Først var vi sammen med Sør-Odal, men de gikk inn i Gjensidige og vi 

sto igjen alene. 

  

 

 



I 1920 var det mer enn 200 brannkasser i Norge. Ryggraden til brannkassene var veldig ulik. 

Landkreditt ga lån til Jordbruket med pant i eiendommene. Landkreditt var bekymret for om 

Brannkassen kunne dekke inn store tap. Bondelaget hadde også stor bekymring for samme 

sak. Dette ble grunnlaget til det som het Samtrygd, som er første skritt mot dagens Gjensidige. 

Ideen var at de lokale Brannkassene skulle hjelpe hverandre dersom de fikk store tap, som de 

kunne utligne hos hverandre. 

 

Det var heller ikke god økonomi i landbruket. Bøndene var underforsikret.  

 

Forsikringsselskapet Trygd hadde konsesjon til å forsikre alt, Brannkassen hadde 

begrensninger - kun brann. Dette ble endret etter hvert. 

 

Etter krigen kom Ringen som var et samarbeid mellom alle Brannkasser og Gjensidige. Dette 

systemet holdt seg frem til 2011, da finansmyndighetene sa NEI til ordningen. I dag kjøper 

Brannkassen reassuranse av Gjensidige.  

Nord-Odal Brannkasse har vært heldige, svært få branner i vår bygd. 

 

Det ble en interessant diskusjon. Forsamlingen hadde mange gode spørsmål. Audun svarte på 

en overbevisende måte.  

 

Brannkassen ser for seg en utvikling der det blir viktig å gi råd til kundene. Dette må sees i 

sammen med økt digitalisering, effektivisering og nye produkter, som bl.a pensjon og 

løsninger for kunder som blir syke. Livet i brannkassene blir endret på sikt. Dette er en positiv 

utvikling! 

 

Takker Audun for et meget interessant foredrag. Vi er heldige som har Audun som 

forsikringsmann i klubben. Forsikring er vanskelig! 

 

 
 
 
       

15.11. Storsjøen og vannkvalitet v/Rune Skolbekken 
Mangler bilde og referat, men fant et bilde på nettet  

av den kjekke karen. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



22.11. På jobb ute i verden for Norsk Hydro v/Thorleif Hals 
    Thorleif tok oss med på en reise hvor han og hans familie også 

    var delaktig. 

 

    Han har jobbet for Norsk 1hydro i 20 år. Han sluttet i 2006.  

 

    Familien hadde snakket om å prøve å jobbe utenfor Norge fo

    arbeidsgiveren. Norsk Hydro var stor og hadde mye aktivitet 

utenfor Norge. Anledningen bød seg i 1995. Da var muligheten Kuala Lumpur – hovedstaden 

      i Malaysia. Dette var et sted de ikke hadde noen 

      kunnskap om overhodet. Thorleif har som motto i 

      livet at det skal vøre Ærlighet og Respekt. Dette 

      som balast ble med på ferden. Han ville ikke lese 

      seg opp og være forutinntatt, men komme som 

      han var og lære av og med det. 

 

      Jobben var relatert industrigass. Dette er noe 

      Norsk Hydro er meget stor på. De er verdens 

      største på CO2. Ammoniakk er de også store på. 

Jobben var ofte å etablere fabrikker. Det ble ofte kjøp bedrifter og utviklet disse til 

produsenter. 

 

Han har jobbet flere steder. Han var i Bangkok fra 1998 til 2000. I Danmark fra 2001 til ca 

2005. Han var også i Sverige en kort periode før Norge var stedet igjen. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

I sør øst Asia er det mange religioner som spiller inn. Det var ofte at religion ble blandet godt 

med politikk. Mange i ledene stillinger fikk egne goder av dette. Rikdommen er svært skjevt 

fordelt. I Indonesia så har 4 % av innbyggerne 80% av rikdommen. Korrupsjon var et tema 

som man måtte være klar over. Det var viktig at alt av transaksjoner var åpne. Dersom man 

ble med på noe annet var man ferdig. Da satt man i saksa.  

 

De hadde 2 unger når de reiste ut. Datter på 2 år og sønn på 11 år. Den yngste tilpasset seg 

best. De smålærer språk fort og får lett venner. Sønnen slet lit mer. Han var litt usikker på alt 

som skjedde. Det var bra skoler for elevene. Mye var preget av Amerika og kulturen der. Å ha 

tro på seg selv og sin dyktighet var alfa og omega. 

 

Som et resultat av jobbing utenfor Norge så er det mange gode venner. Opplevelsen som 

sådan har gitt mye. Det har selvfølgelig påvirket han og familien, men de har tatt med seg de 

gode tingen og lagt igjen det som ikke var så bra.  

 

 

 

 



 

 

29.11. Årsmøte 
Mangler referat. 

 

 

 

 

 

 

 

06.12. Næringsutvikling i Nord-Odal kommune v/Næringsjef Eva 

Snare 
 

      Eva Snare, næringssjef i Nord-Odal Kommune, 

      takket for invitasjonen og presenterte seg selv 

      med en lang og spennende CV og yrkeskarriere. 

      Som medlem av Vinger Rotary i 10 år, også 

      president i et år, kjente hun godt til   

      organisasjonen. 

 

      Hun fortalte med glød og iver over alt det positive 

      som skjer i kommune vår. 

      Vi har mange bedrifter, og spesielt nevnte hun 

Mapei AS og alle ringvirkningene rundt den bedriften. 

I tillegg BASF AS, som også er store på betong. 

Ellers er vi representert med transport/logistikk, jord/skog,  

helse/sosial, opplevelser og kultur, handel og tjenester.  

Totalt nesten 600 bedrifter, ca 1600 arbeidsplasser,  

fordelt med ca 60% i det private og ca 40% i det offentlige.  

Det er selvfølgelig et stort ønske med flere forretninger, 

 men et stort "pluss" er at vi fortsatt har egen bank. 

Fortsatt pendler mange ut av kommunen vår – men også  

noen inn. 

 

      Kommunen deler ut, etter søknader og nøye 

      vurderinger,  

      næringsfond til bedrifter. Dette kan nyttes til 

      etablering, utvikling, spesialutstyr mm, gjelder 

      derfor ikke bare nyetableringer.  

      Nord-Odal deltar også aktivt i   

      byregionsprosjektet sammen med øvrige  

      kommuner i vår region – Kongsvinger regionen. 

      Flere strategier for å bidra til vekst i regionen. 

 

 

 

 

 

 

 

 



Tanker fremover; Kommunen selger noe eiendom,  

bl.a. Bergansbygget til Mapei, utvidelsen av Mapei  

har stor betydning for kommunen, Milepelen  

utvider og oppgraderer til hotellstandard, samarbeid  

med Telenor om bredbånd-/fiber for bedrifter og 

 private. 

Kommunen har ca 850 hytter, og det jobbes med 

 aktiviteter for hyttefolket og andre tilreisende, 

 

planlegging av bobilcamp ved båthavna.  

Videre er det et stort fokus på sentrumsutvikling,  

mer detaljhandel, kanskje "mini-pol", og mer boligbygging. 

Vindmøller ble også nevnt, uten at diskusjonen ble tatt videre.  

Totalt sett satt vi igjen med mange positive inntrykk for fremtiden. 

 

 

13.12. Julemøte 

Med god mat, sang og ikke minst auksjon. 

 

 

 

20.12. Åpent møte 
Med lett prat. 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Fra Eldremiddagen 2016 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Stilige rotarianere som serverte under Eldremiddagen 09.12.16. 

 

 

 

 

 



 

   Frammøtestatistikk 

 

Rapport for oktober 2016. 

  

Antall møter :  5 

Antall medl  : 31 

Herav damer : 8 

Fr møte mnd : 46,6 % 

Fr møte hittil i året : 48,2 % 

100% frammøte : Audun.- Liv.- Tor.- Berit. 

 

 

Rapport for november 2016: 

Antall møter:   5 

Antall medl : 33 

Herav damer:  8 

Fr møte mnd.: 69,67% 

Fr møte hittil i året: 54% 

100 % fr møte : Tone.- Birgitta.- Berit.- Audun.- Steinar 

  

Rapport for desember 2016: 

Antall møter:   3 

Antall medlemmer: 32 

Herav damer: 8 

Frammøte desember: 52,75 % 

Hittil i Rotaryåret : 55,40% 

100 % frammøte i desember : Tone.- Einar.- Heidi.- Kari S.H.- Steinar.- Grim.- Hasse. 

 
 

 
 



 

Nord-Odal Rotary - 2016-2017 

Styret 2016-2017 

President:    Berit Sætre 

Innkommende president:  Jens Petter Aalborg 

Past president    Kari Amundsen Bråten 

Sekretær:    Oddbjørn Vangen 

Kasserer:    Heidi Vestvold 

Leder Rotary Foundation komité: Rune Andersen 

Leder medlem-rekrutteringskomité: Audun Johnsen 

PR.ansvarlig:    Finn Sandmo 

 

Programkomité: 

Leder:  Yngve Øhrbom  

Medlem:      

 Grim Blekastad 

 Steinar Bjørnstad 

 Kari Amundsen Bråten 

 Asbjørn Rønning 

 Finn Egil Sandmo 

 Jørgen Underthum 

Festkomité: 

Leder:  Kari Støverud Hansen     

Medlem:      

 Arne Knapperholen 

 Liv Nybakk 

 Tone Wessel 

Rotary Foundation komité: 

Leder:   Rune Andersen 

Medlem:      

 Birgitta Andreassen 

 Olaf Høiby 

 Medlem- og rekrutteringskomité: 

Leder:  Audun Johnsen 

Medlem:      

 Thor Espen Bråthen 

 Jørn Haagenrud 

 Jens Petter Aalborg 

Opplæring- og kommunikasjonskomité: 

Leder:  Ronald Andersen 

Medlem:      

 Ole Theodor Holth 

 Hans L. Sand 

Samfunnsprosjekt komité: 

Leder:  Henrik Tronbøl 

Medlem:      

 Jon Haagenrud 

 Tor Skogbakken 

 Geir Stenerud 

 Victor Strand 

Ungdomsutvekslings komité: 

Leder:  Bente Akre 

Medlem:      

 Birgitta Andreassen v/behov 

 

Referat komité: 
Leder:  Heidi Vestvold 

Medlem:      

 Bente Akre 

 Audun Johnsen 

 Finn Egil Sandmo 

 Tone Wessel 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

                                                                       
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
                 

                

 
           

        

 

 

      

 
 



 
 
 
 
 
 

    
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

A. Sandberg AS 

 
2120 Sagstua – 62 97 14 07 

 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

PROGRAM NORD-ODAL ROTARY januar og februar 2017 
 

 

 

03.01. – Nyttårsbetraktninger v. Kari S. Hansen og Berit president. 

 

10.01. – Guvernørbesøk 

 

17.01. – Utvandring fra Nord-Odal på 1800 – og tidlig 1900 tall v. Asgeir Østli. 

 

24.01. -  Informasjon om “My Rotary” ved Finn Egil/Presidenten 

 

31.01. -  Nyansatt Menighetspedagog i Odalen – Elisabeth Vestgård 

 

07.02. – Prosjekt Afrika v. Tove Aalborg 

 

14.02. – Frivillighet v. Arild Hovden 

 

21.02. – Åpent møte v. Presidenten 

 

28.02. – Barnefattigdom v. Tone Fløtten 

 

 
  
                                                        
 

 

 
Gå inn på Nord-Odal Rotarys hjemmeside! 

Web. Adresse:” http://www.nord-odal.rotary.no/” 
Her finner du bl.a. siste oppdatering av programmet. 

Med passord kommer du også inn på medlemslister m.m 
Avisstoff, referater m.v. sendes redaktøren 

Mailadressen er: ronander@bbnett.no 
 

 

 
 

http://www.nord-odal.rotary.no/

